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Verenigde commissie 

Notulen                                                                      Zitting van 14 juni 2023 
 

 

 

 

Samenstelling: 
Aanwezig: 
de heer Peter Segers; mevrouw Astrid Wittebolle; de heer Luc Debondt; de heer Marc Boogers; de heer Jan Van 
Otten; de heer Paul Moelans; de heer Reccino Van Lommel; mevrouw Annemie Der Kinderen; de heer Guy Van 
Litsenborg; de heer Eric Vos; de heer Luc Op de Beeck; de heer Francis Stijnen; de heer Rudy Elst; mevrouw Kelly 
Verheyen; de heer Ludwig Nietvelt; de heer Stijn Adriaensens; de heer Kurt Persegael; de heer Bart Voordeckers; de 
heer Wout Schafraet; de heer Dieter De Quick; de heer Jeff Dierckx; de heer Achraf El Yakhloufi; de heer Mario 
Geys; de heer Kevin Janssen; de heer Jan van Steenbergen; de heer Koen De Busser; mevrouw Pauline Ceusters; 
de heer Wilfried Sylverans; mevrouw Cathy Devolder; mevrouw Katleen De Coninck; de heer Yannick Glassée 
 
Verontschuldigd: 
De heer Hannes Anaf; de heer Peter Roes; de heer Paul Van Miert; de heer Peter Janssens; mevrouw  
Savannah van Dongen; mevrouw Vicky Waterschoot 
 
 
14 juni 2023 19:30 - De voorzitter opent de openbare zitting 
 

 
 

1. Goedkeuring verslag vorige vergadering 
 
Notulen 
Het verslag van de vorige vergadering werd goedgekeurd. 
 
 

 
 

2. Jaarrekening 2022 van AGB Turnhout 
 

Toelichting 
Het AGB Turnhout maakt jaarlijks twee jaarrekeningen op die worden vastgesteld door de raad van bestuur van het 
AGB Turnhout.  
De statutaire jaarrekening volgens het wetboek vennootschappen en verenigingen en de BBC-jaarrekening volgens 
de wetgeving van de beheers- en beleidscyclus.  
De goedkeuring van de statutaire jaarrekening van een autonoom gemeentebedrijf (AGB) behoort tot de 
bevoegdheid van de algemene vergadering. Bij het AGB Turnhout vormt de gemeenteraad de algemene 
vergadering. 
De goedkeuring van de BBC-jaarrekening behoort tot de bevoegdheid van de toezichthoudende overheid. De 
gemeenteraad moet enkel advies uitbrengen over die jaarrekening als de voltallige gemeenteraad niet de raad van 
bestuur van het AGB vormt. Voor het AGB Turnhout is de gemeenteraad gelijk aan de raad van bestuur en wordt 
bijgevolg geen advies gevraagd aan de gemeenteraad.  
Na goedkeuring van de statutaire rekening wordt aan de gemeenteraad gevraagd kwijting te verlenen aan de 
bestuurder. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Dorien Vandeperre toelichting bij dit punt. 
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3. Jaarrekening 2022 van Stad en OCMW Turnhout 
 
Toelichting 
De jaarrekening 2022 moet voor 30 juni 2023 door de gemeenteraad worden vastgesteld. 
De gemeente en haar OCMW vormen samen 1 rapporteringsentiteit en maken een geïntegreerde jaarrekening. 
Juridisch blijven het echter 2 afzonderlijke entiteiten. Daarom stemmen de gemeenteraad en de raad voor 
maatschappelijk welzijn elk over hun deel van de gezamenlijke jaarrekening. De gemeenteraad keurt het deel van de 
jaarrekening zoals vastgesteld door de raad voor maatschappelijk welzijn goed en stelt zo de gezamenlijke 
jaarrekening van de gemeente en het OCMW definitief vast. De jaarrekening bevat een beleidsevaluatie, een 
financiële nota en een toelichting. De jaarrekening 2022 geeft de werkelijke toestand weer op 31 december 2022. 
 
Notulen 
Aan de hand van een ppt geeft Dorien Vandeperre toelichting bij dit punt. 
Reccino Van Lommel geeft aan dat de hulpverlening bij de exploitatie uitgaven van het OCMW ongeveer 10 miljoen 
euro bedraagt en dat daarvan 10% gerecupereerd zal worden. Hij vraagt hoe de evolutie van die cijfers door de jaren 
heen er uitziet.  
Dorien Vandeperre antwoordt dat het gaat over de recuperatie van cliënten en dat het dezelfde stijgende lijn 
aanhoudt. De recuperaties zijn niet in een dalende trend. Het is wel zo dat men minder toelages krijgt bij het 
recupereren van wat niet 100% betoelaagd is. Het is dus niet zo dat daar winst op gemaakt wordt. Als men iets 
recupereert wat niet of niet helemaal betoelaagd is dan is dat in het voordeel van de Stad. Als het gaat om iets wat 
100% betoelaagd is dan komt dat van een ander potje en zullen de ontvangsten lager liggen. 
Reccino Van Lommel vraagt hoe de grafiek van exploitatie uitgaven aan hulpverleningen van de laatste vijf jaar er uit 
zou zien. 
Dorien Vandeperre antwoordt dat het een stijgende lijn zou zijn maar niet alleen omwille van de stijgende bevolking 
maar ook omdat er wettelijk beslist is om de toelages te verhogen.  
Reccino Van Lommel deelt mee dat een aandeel van het gerecupereerde deel door cliënten zelf terugkomt van de 
hogere overheden. Hoeveel wordt er dan van die uitgaven gerecupereerd als je deze zou samentellen. Met andere 
woorden: wat is de netto uitgave? 
Dorien Vandeperre antwoordt dat de financiële dienst geen zicht heeft op wat in een post 100% betoelaagd is of wat 
aanvullende steun is in plaats van leefloon. 
Reccino Van Lommel geeft aan dat er geweten moet zijn wat de exploitatie uitgaven aan steunen is en wat lumpsum 
het totaal is van het gerecupereerde bedrag van de hogere overheden. Hij wil weten wat de uitgave is en wat er in 
totaal gerecupereerd wordt en wat het netto voor de Stad gekost heeft. Kan dit tegen de gemeenteraad bezorgd 
worden? 
Francis Stijnen antwoordt dat het globale cijfer van wat er van de Stad naar het OCMW gaat, gekend is en dat men 
dit kan vergelijken met de vorige jaren. 
Kelly Verheyen stelt voor om hierop terug te komen tijdens commissie 2 in september. Wat men kan bezorgen, zal 
men bezorgen. 
Reccino Van Lommel gaat er vanuit dat hetgeen wat men terugkrijgt van Brussel gecentraliseerd zal zijn in de 
rekeningen. 
Kelly Verheyen antwoordt dat er geen stijging is van het aantal steunaanvragen maar dat er een verhoging is van het 
leefloon, wat federaal beslist is. Hierdoor is ook het aandeel van de Stad verhoogd en zal er sowieso een stijging te 
zien zijn in leeflonen. Dit wil niet zeggen dat het aantal leeflonen toegenomen is. Deze zijn constant gebleven. 
Reccino Van Lommel stelt voor om de totaliteit aan steunaanvragen te bezorgen tegen de gemeenteraad en de 
opsplitsing tussen leeflonen en andere steunaanvragen later toe te lichten tijdens commissie 2 in september. 
Achraf El Yakhloufi deelt mee dat het totaal aan dividenden en deelnemingen 1.9 miljoen euro bedraagt en vraagt 
wat de dividenden of deelnemingen aan bedrijven zijn. Ten tweede vraagt hij op welke termijn de lening van 20 
miljoen euro loopt en aan welke intrestvoet deze is afgesloten. 
Francis Stijnen antwoordt dat de deelnemingen vooral zitten bij IKA en Publité, waarvan men een groot dividend 
ontvangt.  
Wat de leningen betreft antwoordt hij dat het een aantal lopende leningen beperkt zijn en dat de rentevoeten 
verschillen.  
Dorien Vandeperre vult aan dat de financiële ontvangsten van 2022 1.9 miljoen euro bedragen. Deze bestaan 
voornamelijk uit dividenden uit deelnemingen en ontvangen intresten. Onder andere strategische participaties IKA 
0.84 miljoen euro en IVEKA gas- en elektriciteitsvoorziening 1.04 miljoen euro.  
Afgelopen jaar is er een nieuwe lening aangegaan van 20 miljoen euro met een vaste rentevoet van 2% op 20 jaar. 
De intresten die getoond zijn in de presentatie zijn de intresten op alle lopende leningen.  
Reccino Van Lommel vraagt of het totaal aan dividenden constant is en of er vanuit de Stad ooit de vraag gesteld is 
geweest om deze te investeren in infrastructuur in plaats van ze uit te keren daar er op korte termijn 4 miljard euro 
moet geïnvesteerd worden in infrastructuur. 
Francis Stijnen antwoordt dat het totaal vroeger hoger lag en dat er investeringsbehoeften zijn die voorkomen uit de 
genomen participaties. Dit speelt niet alleen lokaal. Het dossier dat nu op tafel ligt met Fluvius, omwille van de 
nodige investeringen ten gevolge van de noodzaak van de aanpassing van het elektriciteitsnet doordat iedereen nu 
zelf begint te produceren, zal een hoge investeringskost vragen. Hoe dit gefinancierd zal worden, zal de komende 
maanden het thema van debat worden. 
 
 

 
 
Yannick Glassée 
Commissiesecretaris 


